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НА ВАШІ ЧИСЛЕННІ 
ПРОХАННЯ ТА ЗА 
КОНСТРУКТИВНОГО 

СПРИЯННЯ ДЕРЖАВНОГО КОМІТЕТУ 
ТЕЛЕБАЧЕННЯ І РАДІОМОВЛЕННЯ 
УКРАЇНИ МИ ПОВЕРТАЄМО НА 
СТОРІНКИ НАШОГО ТИЖНЕВИКА 
ПРОГРАМУ РАДІОПЕРЕДАЧ. 
ЇЇ ВИ ЗМОЖЕТЕ ЗНАЙТИ
ТРАДИЦІЙНО НА СТОР. 12.
ЩИРО ВДЯЧНІ ЗА ВАШУ ПІДТРИМКУ. 
ЗАЛИШАЙТЕСЯ З НАМИ І НАДАЛІ! 

РЕДАКЦІЯ «ГіПУ»
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ТЕЛЕБАЧЕННЯ І РАДІОМОВЛЕННЯ ТЕЛЕБАЧЕННЯ І РАДІОМОВЛЕННЯ 
УКРАЇНИ МИ ПОВЕРТАЄМО НА УКРАЇНИ МИ ПОВЕРТАЄМО НА 
СТОРІНКИ НАШОГО ТИЖНЕВИКА СТОРІНКИ НАШОГО ТИЖНЕВИКА 
ПРОГРАМУ РАДІОПЕРЕДАЧ. 

ВПІЗНАВАНА 
МІЛЬЙОНАМИ ТА Й 
ДОСІ ЗАГАДКОВА 

АЛЛА МАЗУР 

АЛЛА МАЗУР РОЗПОВІЛА 
В ІНТЕРВ’Ю ПРО
 БИТВИ, ЩО 

ТРАПЛЯЮТЬСЯ У ЖИТТІ 
ЖУРНАЛІСТІВ, СВІТСЬКІ 
ВЕЧІРКИ ЯК СКЛАДО-
ВУ ПРОФЕСІЇ, СІМЕЙНІ 
ЦІННОСТІ, КОТРІ
 РАПТОВО ЗМІНЮЮТЬ 
ЖИТТЯ ЖІНКИ, 
ТА ЧОЛОВІКА, 
ЯКОГО МОЖЕ 
НАЗВАТИ 
«СВОЇМ»

ШАНОВНІ ДРУЗІ!

НОВАТОРСЬКИЙ 
ПІДХІД ЧИ 
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ÓÊÐÀ¯ÍÀ

МОНІТОРИНГ ДВОХ 
НАЙРЕЙТИНГОВІШИХ 
ВІТЧИЗНЯНИХ  ШОУ-ПРОГРАМ

РЕЦЕНЗІЯ ВІД «ГіПУ»«БИТВА ЕКСТРАСЕНСІВ»
…Отож на екрані - двоє лю-

дей. Презентовані вони як ек-
страсенси. У чому полягає їхня 
«битва»? Відбувається певна 
«страшна» подія (наприклад, 
машина загорається і падає 
з моста), яку нам подають як 
реальну, а завдання «магів» 
(«спіритологів») - відгадати, що 
сталося й чому.

Це має приблизно такий ви-
гляд: сидить чоловік чи жінка 
з награно одухотвореним об-
личчям і меле дурниці: «Так, я 
відчуваю… вогонь… щось пога-
не, неприємне… якась аварія… 
біль… відчай… смерть…». 
Виграє той, хто чіткіше «поба-
чить», що насправді сталося 
того дня…

Звісно, все це подано мак-
симально серйозно, тож люди 
вірять, ніби все відбувається 
насправді… 

«Х-ФАКТОР»
…Навряд чи доцільно 

розповідати сюжет цієї про-
грами. Водевіль, у якому кілька 
«об’єктивних суддів» оцінюють 
«творчість народних умільців» 
з усіх куточків держави, легко 
вторував собі шлях до кожної 

української хати. Цікавіше зосе-
редитися на причинах феноме-
нального успіху цього дійства, 
в якому, по суті, немає нічого 
справжнього, все - суцільна 
фальшивка.

Несправжні судді та 
їхня показово-штучна 
диференціація: одна - добра, 
другий - злий, третій - суворий, а 
четвертий… Ніби саме про цьо-

го персонажа написав пророчі 
слова Олександр Сергійович 
Пушкін: «Народилось дитинча - 
не дівчатко, не хлопча».

Фальшивий і кастинг 
«талантів», адже тут явно 
простежується своєрідний 
сценарій - є місце клоу-
ну, посередності, таланту-
початківцю й істинній 
обдарованості. Здебільшого 

фальшиві емоції демонструє й 
сексуальна ведуча.

Справжньою є лише 
зацікавленість глядачів, які - і 
це прикро - буквально забува-
ють про все, коли спостерігають 
за перебігом подій на цьому 
«карнавалі мертвих поцілунків». 
А от питання - чи виправдовує 
мета засоби, так і залишається 
відкритим…

ЗАМІСТЬ РЕЗЮМЕ
Людині, котру ознайомили зі ста-

ном сучасної світової літератури, 
відомо, що ось уже півстоліття 
трьома наймасовішими жанра-
ми є детектив, любовний роман 
і фентезі (у найпримітивнішому 
його вигляді). Пояснення тут про-
сте: твори цієї «тріади» жанрів 
утворюють явище, назване «бе-
летристикою ескейпізму» (від 
англійського to escape - тікати). 
Тобто в основі популярності 
подібних книг - прагнення читача 
утекти від реальності.

Чи не в цьому криється секрет 
успіху різного телевізійного не-
потребу - серіалів, «мильних 
опер», усіляких шоу? Саме вони 
дарують (принаймні на деякий 
час) можливість не думати про 
те, що «покращення життя вже 
сьогодні» сталося в доволі об-
меженого кола громадян. Тож, 
можливо, ці програми викону-
ють важливу соціальну функцію 
такого собі стабілізатора (чи 
специфічної сублімації), котрий 
нівелює викид негативної енергії, 
перетворюючи її на захоплення 
чиїмись сумнівними вокальними 
здібностями?

Володимир БАНЯС

Згоден, можна й так. Але вар-
то якось об’єднати окремі 

складові в одну позицію, аби в про-
менях телесофітів постала генеральна 
«картинка» української, так би мовити, 
четвертої влади. 

Пропоную звернути увагу на голов-
не – на вітчизняну непохитність перед 
«авторитетиками». Ні, це не помилка, 
це реальна оцінка так званих іноземних 
«зірок», які «прописалися» на наших 
телеекранах такими собі своєрідними 
«остарбайтерами» чи «секонд-
хендами». Ідеться про нещодавнє ток-
шоу на одному з провідних українських 
телеканалів, у якому взяли участь пред-
ставники національного політбомонду 
і… Затулін. 

Не дивуйтеся, цього «припороше-
ного пилом» пана хтось знову витягнув 
із далекої шухляди, аби полоскотати 
нерви рідному електорату. Спробуємо 
пояснити власну позицію. Ніхто не 
проти іншого розуміння. Будь ласка! 
Плюралізм так плюралізм, демократія 
так демократія. Розбіжність думок 
всередині Україні давно не спричиняє 
апокаліптичної демагогії. Сталося так, 
як сталося. Залишається шукати точ-
ки дотику і будувати спільну платфор-
му. Саме нам, українцям. Для блага і 
світлого майбутнього Батьківщини. 

А от хто придумав закликати до 
цього «пошуку» іноземного громадя-
нина з багаторічною психологічною 
проблемою – стійким непереборним 
українофобством? Що, Затулін шу-
катиме нам спільну платформу? Той 
Затулін, який у 90-х закликав російське 
суспільство силою забрати Крим? Той 
Затулін, який, не ховаючись, виказує 
зверхність не тільки українським опо-
нентам, а й тутешнім «друзям»? Той 
Затулін, якого тричі визнавали «пер-
соною нон-грата» через ворожі вис-
лови й недружні дії? Чи той Затулін, 
який у самій Росії не має жодного 
авторитетного впливу. Такий собі га-
ласливий «пустунчик», спроможний 
лише на порожню балаканину й огид-
не «старшобратнє» хамство. Свого 
часу, приїхавши підкорювати Москву 
з чорноморського узбережжя Кавка-
зу, він очолював у МГУ комсомольсь-

кий «оперзагін». Для непосвячених, 
такі загони «стучали» на свого брата-
студента «кумам» у вищій школі по 
всьому СРСР. 

На світанку демократичних реформ 
функціонер ЦК ВЛКСМ Затулін не пе-
реймався долею Союзу та проблема-
ми російськомовного населення. Він 
займався комсомольським бізнесом, 
точніше - його «кришуванням» під 
егідою «асоціації молодих керівників 
підприємств СРСР». Мав і власну бро-
керську фірму «Роброк» («Російські 
брокери»). Згодом цей «борець за 
росіян» прославився гучною аферою 
з лотереєю «Москва і москвичі». Тоді 
Затулін з компаньйонами запропо-
нували москвичам купити 23 млн. ло-
терейних квитків під гарантії міської 
влади і розіграти на них 140 московсь-
ких квартир. Врешті, люди залиши-
лися «з носом», а Затулін обзавівся 
нерухомістю в Іспанії. 

У політику він потрапив 1993-го. У 
Думі Затуліну випав комітет у спра-
вах СНД.  Ніякої логіки, звичайний 
жереб. Але політик-початківець 
взявся за справу «з вогником» і роз-
винув на нових теренах приголом-
шливу активність, чудово поєднуючи 
політичну діяльність із банальним 
«кидаловим» (широковідома афе-
ра Затуліна з «Міжнародним банком 
торгівлі і співпраці», коли він разом з 
іншими російськими чиновниками «по-
легшив» провінційні фондові біржі на 
кругленьку суму).  

І таку особу хтось визначив нам за 
арбітра. Одразу пригадав безсмерт-
ного Грибоєдова та його одвічне пи-
тання: «А судді хто?». Чомусь очільники 
ТБ не квапляться покликати сюди 
«грибоєдових», а залучають самих 
лише «затуліних». Аби ті розповіли, 
чому ми такі нікчемні в порівнянні з 
ними. При тому, що третина населен-
ня України регулярно буває в гостях у 
північних сусідів, має очі, вуха і тупо-
думством не страждає. Ну скажіть, хіба 
це не справжній політичний мазохізм 
у прямому ефірі. Як там у них, у 
мазохістів: «Зроби мені боляче. Дай під 
дих. Плюнь в обличчя…»

Гліб ПРЕОБРАЖЕНСЬКИЙ

Спитаєте: «А про що це 
вони тут?» Про останній 

візит вельмишановного пана 
Путіна до вельмишановно-
го пана Азарова. Кожен із них 
мав свої стратегічні цілі, які 
не співпадали з інтересами 
«найліпшого друзяки». Швид-
ше, були геть протилежни-
ми. Путін волів підкорити 
українських флагманів і свого, 
як завжди, домігся. Зокрема 
були підписані: меморандум 
про співробітництво в галузі 
суднобудування (в Україні), 
меморандум про розвідку 
і видобуток газу у Донець-
кому регіоні (в Україні), уго-
да між Державним концер-
ном «Ядерне паливо» і ВАТ 
«ТВЕЛ» (РФ) про співпрацю в 
організації виробництва ядер-
ного палива за російськими 
технологіями (в Україні), про СП 
між ВАТ «Об‘єднана авіабудівна 
корпорація» (РФ) і ДП «Антонов» 
(Україна), про співробітництво 
між відповідним держав-
ним комітетом Росії і ВАТ 
«Об‘єднання «Антонов» (зно-
ву в межах нашої національної 
самоідентифікації). 

З іншого боку, скромний 
Азаров волів лише дещо змен-
шити закупівельну ціну на 
газ, аби донбаські олігархи 

ще трошки підзаробили на 
українських трубах. Знаєте, 
як на це зреагувала російська 
преса? Цитую: «Українські 
партнери довели свою по-
вну непередбачуваність. 
Напередодні приїзду Путіна до 
Києва Азаров насмілився по-
ставити під сумнів законність 
угод у газовій сфері. На 
його думку, сучасні реалії 
не відповідають ринковим 
змінам, адже їх українська 
сторона міняє перманентно. 
Підставою для ревізії газових 
контрактів цього разу став но-
вий український закон про ри-
нок «блакитного» палива, який 
змінив міжнародно-правову та 
внутрішню законодавчу базу. 
Заява Азарова, безсумнівно, 
додала адреналіну в кров 
учасників засідання в Києві, ще 
більше переконавши російську 
делегацію в необхідності про-
довжити будівництво газопро-
воду «Південний потік», який ви-
веде російський газ на південь 
Європи в обхід України». 

Як ви думаєте, чи задоволь-
нив «його високопревосхо-
дительство» пан Путін одне-
єдине слізне прохання колеги? 
Правильно! Путін продемон-
стрував нам «дулю з маком» у 
кишені. Мовляв, багато хоче-

 » ...ВІН ТЕБЕ ВСЕ ОДНО ЗАЛАМАЄ. ІНАКШЕ КАЖУЧИ, ГУСАК ПОРОСЯТІ 
НЕ ТОВАРИШ. ЩЕ КОНКРЕТНІШЕ – ДЛЯ МЕТРОПОЛІЇ МИ ТАК І НЕ СТАЛИ 
СПРАВЖНІМИ ПАРТНЕРАМИ, ЛИШЕ СИРОВИННИМ АПЕНДИКСОМ, ЩО ЗА 
ПІДПИСОМ АЗАРОВА ПОГОДИВСЯ НА ПОДІБНЕ СТАНОВИЩЕ. НАРАЗІ УКРАЇНЦІ 
ЗДАЮТЬСЯ «НЕПРАВИЛЬНИМИ БДЖОЛАМИ», ЯКИХ ВІНІ ПУХ ПОКЛИКАВ НОСИ-
ТИ МЕД БЕЗПОСЕРЕДНЬО ДО ВЕДМЕЖОГО БАРЛОГУ. ЗВІСНО, ЦЕ ТІЛЬКИ МЕТА-
ФОРИ, ЗАВУАЛЬОВАНІ АЛЕГОРІЇ. НА ЖАЛЬ, МИ НЕ «ЛЬОЛІКИ» З «ДІАМАНТОВОЇ 
РУКИ», ЩОБ БИТИ СИЛЬНО, АЛЕ АКУРАТНО. І СОБІ НЕ ВОРОГИ. ОСОБЛИВО 
ТЕПЕР, У ЧАСИ ТАК ЗВАНОЇ «КОНТРОЛЬОВАНОЇ ДЕМОКРАТІЇ». 

СКІЛЬКИ ВЕДМЕДЯ НЕ ГОДУЙ… УКРАЇНА – 
ТЕРИТОРІЯ 
ПОЛІТИЧНОГО 
МАЗОХІЗМУ

те - мало отримаєте. Про-
те не варто хнюпитись, бо 
підсумки зустрічі наповни-
ли серця очільників урядів 
обох країн непідробним 
оптимізмом і вірою у світле 
майбутнє. З початку цього 
року, бачте, товарообіг між 
нашими країнами зріс на 
80%. Причому російський 
експорт в Україну досяг 
13,8 млрд. дол. (зростан-
ня на 89%), український 
імпорт - 8,4 млрд. дол. (зро-
стання на 59,7%). Зверніть 
увагу, ми знову в мінусі. 
Проте прем’єри радісно 
констатували позитивні 
показники зростання 
зовнішньоторговельного 
обороту РФ. 

Українці, напевно, 
повинні потішитись цьо-
му фактові, особливо після 
здачі державних інтересів 
(російський флот у Криму), 
втрати конкурентоздатної 
промисловості (щойно 
підписані угоди), програшу 
власних політичних позицій 
тощо. А на додачу цитата: 
«…ще більше переконав-
ши російську делегацію в 
необхідності продовжити 
будівництво газопрово-
ду «Південний потік», який 
виведе російський газ на 
південь Європи в обхід 
України». Як позитив - 
незначна знижка на газ до 
середньоєвропейського 
рівня. 

Таким чином «старший 
брат» нас ощасливив. Те-
пер продає паливо за ту ж 
ціну, що й німцям, полякам, 
чи будь-кому іншому. За це 
ми повинні полюбити його 
від щирого серця та віддати 
останнє – авіабудівництво й 
власну ядерно-паливну про-
граму. Це нагадало популяр-
ний анекдотичний афоризм 
про нерівний шлюб: «Спочат-
ку витратимо всі твої гроші, 
а потім - кожен свої». Але 
нічого, панове. Друзі хоча 
б не заявляють про гаря-
че бажання захистити своїх 
співвітчизників на території 
непередбачуваної України. 
Отже, у нас є шанс, що гру-
зинського розвитку подій не 
станеться. Принаймні поки 
дружитимемо в одні ворота. 
В наші… 

Олександр
 ВИГОВСЬКИЙ 
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 » МИНУЛОЇ СЕРЕДИ, 3 ЛИСТОПАДА, У ВІЦІ 72 РОКІВ ПОМЕР ОДИН ІЗ 
НАЙПОМІТНІШИХ ДІЯЧІВ 1990-Х, КОЛИШНІЙ ПРЕМ‘ЄР-МІНІСТР РОСІЇ, КРУПНИЙ ЧИНОВ-
НИК ГАЗОВОЇ ПРОМИСЛОВОСТІ, ЩО ДОВГИЙ ЧАС ПЕРЕБУВАВ НА «ГРЕБНІ ХВИЛІ» 
ПОСТРАДЯНСЬКОГО ПОЛІТИКУМУ ВІКТОР СТЕПАНОВИЧ ЧЕРНОМИРДІН. 

ÓÊÐÀ¯ÍÀ ² ÑÂ²Ò

«НАВКОЛО САМА ЛИШЕ СВОЛОТА!»

Розділ перший
І. Про видачу ліцензій на право провадження 

господарської діяльності з постачання природного 
газу за нерегульованим тарифом:

1. ТОВ «ЕНЕРГО-АЛЬЯНС-2005».
2. МПП «ФЕОН». 
3. ТОВ «ВІП ПЛАСТ».
 ІІ. Про видачу ПАТ „ЕНЕРГЕТИЧНИЙ АЛЬЯНС” 

ліцензії на право провадження діяльності з по-
стачання електричної енергії за нерегульованим 
тарифом.

 ІІІ. Про видачу КП „УПРАВЛІННЯ ЖИТЛОВО-
КОМУНАЛЬНОГО ГОСПОДАРСТВА” ліцензій на 
право провадження господарської діяльності з 
виробництва, постачання та транспортування 
теплової енергії.

 ІV. Щодо продовження дії ліцензії на право про-
вадження діяльності з постачання електричної 
енергії за нерегульованим тарифом, виданої ЗАТ 
„КІРОВОГРАДГРАНІТ”.

 V. Щодо анулювання ліцензії на право провад-
ження господарської діяльності з транспортуван-
ня теплової енергії магістральними та місцевими 
(розподільчими) тепловими мережами, виданої 
ЗАТ „БІЛОЦЕРКІВСЬКА ТЕПЛОЕЛЕКТРОЦЕН-
ТРАЛЬ”.

 VI. Щодо затвердження тарифу на відпуск 
електричної енергії для:                      1. ТОВ 
СП «Брок-енергія» (Охтирська ТЕЦ).

 2. ДП «Северодонецька ТЕЦ».
 3. ВАТ «Харківська ТЕЦ-5».
 4. ВАТ «Херсонська ТЕЦ».
 VII. Щодо затвердження тарифу на виробництво 

теплової енергії для:                1. ТОВ СП «Брок-
енергія» (Охтирська ТЕЦ).

 2. ДП «Северодонецька ТЕЦ».
 3. ЗАТ «Теплогенерація».
 4. ВАТ «Харківська ТЕЦ-5».
 5. ВАТ «Херсонська ТЕЦ».
VIII. Про внесення змін до інвестиційних про-

грам на 2010 рік:
1. ДП «НЕК «Укренерго». 
2. ВАТ ЕК «Миколаївобленерго».
 ІХ. Про схвалення проектів постанов, прийняття 

регуляторних актів НКРЕ, внесення змін до Плану 
діяльності НКРЕ з підготовки проектів регулятор-
них актів на 2010 рік.

  Розділ другий.
  Різне. 

Національна комісія регулювання електроенерге-
тики України повідомляє, що 18 листопада 

2010 року о 10-00 відбудеться відкрите засідання 
Комісії за адресою:

03680, м. Київ, вул. Смоленська, 19. 
Тел./факс: (44) 454-70-71. 

Питання порядку денного:

Проте ця непересічна особистість 
цікавить нас у контексті української 

складової його яскравої багатогранної 
кар’єри. Протягом восьми років він пред-
ставляв «північного сусіда» в Україні, тож 
запам’ятався нам трьома прикметними 
особливостями: дружиною-українкою, 
жорсткістю у відстоюванні інтересів Росії й 
власної політичної позиці та неповторною 
мовою урядовця, яка в народі отримала 
назву «чорномирдінка». Для наочності 
приведемо вислови українських політиків 
про небіжчика, аби читач мав змогу 
відчути вагу непоправної втрати.   

Член комітету Верховної Ради України у 
закордонних справах Тарас Чорновіл:

«Віктор Черномирдін був виразним 
представником російської політики. Його 
можна було не любити, але це була виз-
начна постать. Наразі в російській політиці 
таких виразних і яскравих фігур немає… 
Розвідка, яка сьогодні хазяйнує в Росії, 
передбачає людей без особливих прик-
мет. А Віктор Черномирдін - це суцільна 
особлива прикмета».

Перший секретар Кримського рескому 
Комуністичної партії України Леонід Грач на-
звав смерть такого масштабного державно-

 » СОНЯЧНОГО РАНКУ 1 ЛИСТОПАДА БІЛЯ МІСЦЕВОГО ДОВГОБУДУ 
ПІД РОМАНТИЧНОЮ НАЗВОЮ «КОЛІЗЕЙ» ЗІБРАЛИСЯ СУСІДИ, ЯКІ УПРОДОВЖ 
ЦІЛОЇ ВІЧНОСТІ ЩИРО НЕНАВИДІЛИ ОДНЕ ОДНОГО. 

Ротата Райка луза-
ла насіння під ноги 

похмільної Людки, поряд 
із якою на колоді примо-
стився дядько Михайло 
- ярий маргінал і ультра-
радикальний націоналіст. 
Всі вони вчора пережили 
фінал тривалого марафону 
під офіційною назвою «ви-
бори до органів місцевого 
самоврядування – 2010», 

а тепер ділилися враженнями про 
«як то воно було». Першим слово 
взяв пан Михайло. Він затягнувся 
дешевою «Примою» без фільтру, 
видихнув дим прямо в очі Раїси та, 
багатозначно піднявши брудного 
пальця, по-змовницьки провістив:

- Я голосував за «Свободу». 
Хотя тепер «Свобода» вже нє то. 
Нєту справжнього радикалізьму.

- Чо-ого? – перепитала Раїса, 
сонно плюнувши в обличчя ора-
тору лушпайкою. – Ти, сусіде, 
разгаварівай, та не загаварівайся. 
Нічого нам тута мозкі пудрити. 
Тут тобі не алкани позбігалися, 
а порядочниє люди! Почті усє 
порядочниє, – уточнила пані 
Раїса, зупинившись поглядом на 
Людмилі.

- Я не пудрю, Боже збав! Просто 
гаварю, шо при Чорноволі було 
інакше, – повідомив Михайло, 
змахнувши з носа прилиплу луш-
пайку. – Тоді всє про справедли-
вость та люстрацію…

- Чо-ого? – сусідка знову 
повісила лушпайку в те саме місце 

на червоному носі співрозмовника. 
– Не випєндруйся, Мишко! 
Люстрація-кастрація... Корчить із 
себе умного. З Маруською своєю 
про то розговарюй. Господи, яка 
гадость!

- Не горлань, Раю, – перехопи-
ла ініціативу стражденна Люда. – І 
так голова тріщить по швах. Ми 
вчєра всім «кутком» за соціалістів 
голосували. За їхню побєду по-
том і випили. Харашо-о випили! Із 
«закусем», тостами. Навіть вікно 
бабє Галє розтрощили. Вона ска-
зала, що соціалісти комуністам 
не конкуренція, тож я не витри-
малася - жбурнула старій у глаза 
«орудіє пролетаріату». Жаль, не 
попала. Але вікно – ущент. Яка-
ніяка, а ідеологічна побєда.

- Дурна ти, Людко. Дурною була, 
єсть, дурною і помреш. Комуністи, 
соціалісти, націоналісти… Тьфу 
на них і на вас усіх вмєстє. Лічно 
я проголосувала проти всєх, але 
сначала пройшлася по політичних 
штабах. Просила матеріальної 
помощі. Думаєте, хоч якесь падло 
відгукнулося? Дзуськи! Всі посла-
ли до … соціальних установ.

- І правда дурні! - роздратова-
но скинув з носа чергову лушпай-
ку «братчик» Михайло. –Чи вони 
не бачать, шо ти десять раз всі 
соціальні установи оббігала?

Ротата Рая підозріло глянула на 
мужчину, намагаючись вловити 
генеральну інтонацію зауважен-
ня. Від цього залежала наступна 
відповідь. Проте її увагу раптом 

відволік Альберт Теодорович, 
місцевий інтелектуал, прода-
вець сільського «секонд-хенду». 
Вирішивши допіру відкласти спра-
ведливе «алаверди», Рая лагідно 
причепилася до вуличного авто-
ритета:

- А за кого, ето, Теодорович учо-
ра проголосували?

Пан Альберт оглянув народне 
«віче» і гордовито відповів:

- За Юлю, як усє нормальниє 
люди.

- А чому як усє нормальниє? – в 
один голос видохнув присутній за-
гал. 

- Бо вона работала! Сама ра-
ботала і нам жити не мєшала. А ці 
все під себе підгорнулі. Он, вже й 
«секонд-хенд», кажуть, нє можна. 
Скоро дихати запретять… і пити, 
– додав бізнесмен, глянувши в об-
личчя пані Людмилі.

- Оце вже дудочкі! – запально 
вигукнула похмільна мадам, де-
монструючи сусідам середній па-
лець правиці. – Тогда я точно голо-
суватиму за комуністов.

Ротата Райка приречено махну-

ла рукою:
- Шо їм із того, Людка! Голосуй – 

не голосуй, а все одно получиш… 
Вітьку! Навєрно, це така карма у 
нас, безпросвєтная.

Людмила знервовано кивнула 
головою, мовляв і справді, чого 
це я? 

- Тоді піду нап’юся прямо 
січас, допоки ще не запрєтілі. За 
здоров’я тої сволоти! Ну, і за ваше 
тоже. Чом не випити за гарних лю-
дей? Хто со мною?

Компанія вагалась лише мить. 
Потім з ентузіазмом скочила на 
ноги й хутко затрусила до най-
ближчого супермаркету, жваво 
обговорюючи перипетії вчорашніх 
подій. 

Пізно ввечері вулицею проїхав 
наряд міліції, аби вгамувати 
сусідський дебош. Одну особу до-
велося затримати до ранку. Вона 
лементувала на всю неосвітлену 
околицю: «Вокруг сама  сволота! 
Шоб ви іздохлі ще маленькімі».

Олександр 
ВИГОВСЬКИЙ
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Щоправда, я не єврей;
• Зюганов, виступаючи на якомусь 

зібранні чи нараді, дозволив собі недо-
зволене;

• Клінтона цілий рік довбали через 
Моніку. У нас таких – кожен другий, а 
ми їм ще й аплодуємо. Інша справа - 
Конституція. Написано: «Зась до Моніки 
ходити» - не ходи! А пішов - відповідай. 
Якщо не вмієш. І ми доживемо! Я маю на 
увазі Конституцію!

• Коли важко, ми завжди протягнемо те, 
що потрібно (про «руку допомоги» Україні);

• Курс у нас один – правильний;
• Моє життя минуло в атмосфері нафти 

та газу;
• Ми з вами ще так житимемо, що наші 

діти й онуки нам позаздрять!
• У мене приблизно два сини;
• Чим ми завинили перед Богом, Алла-

хом та іншими?
• Це питання жоден Черномирдін сам із 

собою не обговорював, бо не мав таких по-
вноважень.

Білорус нагадав також неповторні вислов-
лювання Черномирдіна про Україну: «Нам 
треба врешті-решт зрозуміти, що Україна 
- незалежна держава, велика європейська 
країна. Треба погодитися з тим, що там жи-
вуть українці! Хоча вони в цьому й невинні». 

Звісно, про померлих – або добре, або 
ніяк. Після смерті Черномирдіна хочеть-
ся лише «добре», без усіляких там «ніяк». 
Людина, яка так парадоксально розмов-
ляла, напевно, так само й думала – не-
стандартно, унікально. І хоч сумуєш за 
усіма спочилими, за унікальними, чомусь, 
найбільше. Е-ех, минають епохи.

Олесь М’ЯСНИЙ

го діяча, «широкої душі людини», якою 
був Черномирдін великою втратою 
для Росії й України. «Я знаю Віктора 
Степановича з середини 80-х, коли 
він працював завідувачем сектором 
ЦК КПРС, куратором газонафтової 
промисловості. Те, що в той період 
було проведено розвідувальні роботи 
і відкрито нові шельфи нафти та газу в 
Чорному та Азовському морях, - його 
особиста заслуга».

 Голова парламентського комітету за-
кордонних справ Олег Білорус також 
визначає внесок Черномирдіна у роз-
виток українсько-російських відносин, 
а ще додає: «Людина була непересічна. 
Величезний досвід роботи в економіці, 
керівництві міністерствами, керівництві 
урядом і, нарешті, в дипломатичній 
сфері. Ну, а мова Черномирдіна… Напев-
но, варто було б створити спеціальний 
фразеологічний словник, куди вносити 
всі його ідіоматичні вислови». Депутату 
запам‘яталося багато з таких афористич-
них висловлювань. Приміром: 

• Хотіли як краще, а вийшло як завжди; 
• Що б ми не будували, все одно вихо-

дить КПРС;
• А хто спробує заважати - про тих ми 

знаємо в обличчя!
• Були, є і будемо. Тільки цим наразі й 

займаємось;
• У харизмі потрібно народитись;
• Завжди в Росії стоїть не те, що має;
• Взагалі-то успіхів небагато. Але голов-

не: є уряд!
• Так і я у своєму сідлі прем’єрському - 

тільки вітер у вухах; 
• Якщо я єврей - чого б мені соромитись! 

ВІКТОР ЧЕРНОМИРДІН – ДЖЕРЕЛО 
АФОРИСТИЧНИХ ВИСЛОВІВ

Як повідомляє Associated 
Press, Аллен і Вайолет Ладж 
стали володарями великого ви-
грашу в лотерею Lotto 6/49 в 
середині липня 2010 року. Сума, 
яку вони отримали, становила 
10,9 мільйона доларів. Майже 
всі гроші подружжя вирішило 
перерахувати на благодійність. 
У списку одержувачів коштів від 
канадських пенсіонерів виявили-
ся пожежники, лікарі, відділення 
Червоного Хреста, а також кла-
довища.

Пояснюючи своє рішення, Ал-
лен Ладж заявив: «Ми задоволені 
тим, що маємо. Нас  влаштовує 
спосіб життя, який ми веде-
мо. До виграшу ми не були 
мільйонерами, проте зібрали до-
статньо для спокійного життя на 
пенсії». Свого часу Аллен Ладж 
понад 30 років працював зварю-
вальником у провінції Онтаріо, 
а потім разом із дружиною 
переїхав до Нової Шотландії.

 » У КАНАДІ ПОДРУЖНЯ ПАРА 
ВІДДАЛА НА БЛАГОДІЙНІСТЬ ВИГРАНІ В 
ЛОТЕРЕЮ 10,6 МІЛЬЙОНА ДОЛАРІВ

КАНАДСЬКІ 
ПЕНСІОНЕРИ 
ВІДДАЛИ НА 
БЛАГОДІЙНІСТЬ 
МІЛЬЙОНИ
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 » …Якщо щось і заважало, то це недосконале зако-
нодавство і подекуди погана організація самого процесу. 
Але це суттєво не вплинуло на результати волевиявлення.
З цим твердженням більшості 

спостерігачів, виголошеним одра-
зу після виборів, важко не погоди-
тись. Я сам провів добу на одній із 
виборчих дільниць і, крім дрібних 
технічних порушень, також нічого 
не зауважив. Найцікавіше було 
потім.  

Політичний «гоп-стоп», який по-
чався по всій країні, можна яскра-
во проілюструвати ситуацією, яка 
склалася в місті Ірпені Київської 
області. Наприклад, протоколи з 

мокрими печатками дільничних 
виборчих комісій засвідчили, 
що за ВО «Свобода» на вибо-
рах до міської ради віддав голо-
си 1531 мешканець міста. Але в 
інтерпретації тервиборчкому ця 
цифра змаліла на 470 голосів. 
Куди вони поділися, ніхто навіть 
не взяв на себе клопоту пояснити. 
Нема і все! 

Ще цікавіша ситуація з вибо-
рами до Київської обласної ради. 
Понад 1800 голосів перетво-

рилися на 372. Ніякі аргумен-
ти не бралися до уваги жодною 
інстанцією, включаючи і наші суди, 
«найєнакієвіші» суди в світі. 

І так по всій країні, і не лише зі 
«Свободою». Аргументовано дове-
сти значну пропажу голосів можуть 
і «Сильна Україна», і «Батьківщина», 
і «Фронт змін». Але пояснити це 
вдасться лише тому, хто хоче слу-
хати. На даному етапі в країні таких 
інстанцій не виявилося. 

Ну що ж, голоси можна вкра-
сти, чого не зробиш із настроєм 
виборців. А його можна оха-
рактеризувати одним словом – 
ДІСТАЛИ!

Валерій СТЕПАНЮК

 » 21 СЕРПНЯ 2009 РОКУ ГОСПОДАРСЬКИЙ СУД КИЄВА 
ВИЗНАВ БАНКРУТОМ ТОВ «КІНГЗ КЕПІТАЛ». НА ПАСТОРА ЦЕРК-
ВИ «ПОСОЛЬСТВО БОЖЕ» САНДЕЯ АДЕЛАДЖУ, ЗАВЕДЕНО 
КРИМІНАЛЬНУ СПРАВУ ПРО ШАХРАЙСТВО. ТЕПЕР ДО НЕЇ ДОДА-
ЛИ ЗВИНУВАЧЕННЯ У «СТВОРЕННІ ЗЛОЧИННОЇ ОРГАНІЗАЦІЇ». 

СОТВОРИ НОВУ 
РЕЛІГІЮ І РОЗБАГАТІЙ

 » ВСЕУКРАЇНСЬКЕ 
ОБ’ЄДНАННЯ 

«СВОБОДА» ВПЕРШЕ МАТИМЕ 
ФРАКЦІЇ У ВОСЬМИ ОБЛАСНИХ 
РАДАХ. У ЛЬВОВІ, ТЕРНОПОЛІ 
ТА ІВАНО-ФРАНКІВСЬКУ ПАРТІЯ 
ОЛЕГА ТЯГНИБОКА ЗДОБУЛА 
ПЕРЕМОГУ У ВИБОРЧИХ ПЕРЕ-
ГОНАХ.  ЯК ЦЯ ПОЛІТИЧНА СИЛА 
ВИРІШУВАТИМЕ ПРОБЛЕМИ 
ВИБОРЦІВ І СПІВПРАЦЮВАТИМЕ 
З ЦЕНТРАЛЬНОЮ ВЛА-
ДОЮ? ЩО ОЗНАЧАЄ 
ПЕРЕМОГА РАДИКАЛЬНО-
НАЦІОНАЛІСТИЧНОЇ СИЛИ В 
ЗАХІДНІЙ УКРАЇНІ?

Коли лідер «Свободи» 
Олег Тягнибок  прий-
шов на одне з ток-шоу, 

де мали оголошувати  ре-
зультати екзит-полів, хтось із 
політологів йому сказав, що з 
цих стін він вийде іншою люди-
ною. Справді, перемога партії 
у трьох галицьких містах і виз-
нання у кількох  українських 
регіонах одразу перетворило 
ВО «Свобода» з маргінальної 
на всеукраїнську партію. Гас-
ла на кшталт «Ми – українці. 
Ми – у своїй, Богом даній, 
країні», «Україна для українців» 
та чимало інших знайшли своїх 
прихильників серед виборців. 

ПЕРЕМОГА 
«СВОБОДИ» - ВІДПОВІДЬ 

НА АНТИУКРАЇНСЬКУ 
ПОЛІТИКУ ВЛАДИ

Тим часом політологи за-
значають, що перемога у 
Львові, Івано-Франківську та 
Тернополі стала відповіддю 
на антиукраїнську політику 
діючої влади, адже виборець 
потребував радикальної сили 
націоналістичного спрямуван-
ня на тлі політичного банкрут-
ства «Нашої України» та БЮТу. 
До того ж саме прихильники 
«Свободи», а це переважно 
літні люди, виявились найбільш 
витривалими і простояли у 
чергах перед кабінками для 
голосування по дві-чотири 
години. Якщо у 2002 році ви-
борець орієнтувався на кон-
кретного кандидата, то через 
зменшення терміну передви-
борчого процесу і величезної 
кількості претендентів на 
депутатські мандати люди не 
знали більшості кандидатів і 
звертали увагу на політичну 
приналежність. 

За офіційними даними, у 
Львівську міськраду «Свобо-

да» здобула 27% голосів (хоча 
екзит-поли подавали на 7% 
більше), але не матиме двох 
третин голосів, щоб, скажімо, 
відправити у відставку ново-
обраного мера Андрія Садо-
вого. У Львівській обласній 
раді «свободівці» отримали 
41 депутатський мандат (а це 
26%) зі 116. А тому їм дове-
деться створювати більшість 
із іншими політичними силами, 
як-то «Фронт Змін» (близько 
12%), «Наша Україна» (7%), 
Партія регіонів (6%), Народний 
Рух (майже 5%), партія «УДАР» 
(3% ). 

Олег Тягнибок зазна-
чив у коментарі, що зараз 
тривають консультації, але 
у жодному разі «Свобо-
да» не об’єднуватиметься з 
«регіоналами». Водночас у 
трьох галицьких містах без 
партії Тягнибока ніхто не зможе 
створити більшості у місцевих 
органах. А тому вона буде рад-
ше ситуативною. 

КОНФЛІКТИ У РАДАХ 
ТРИВАТИМУТЬ 

За оцінками політолога 
Анатолія Романюка, «Свобода» 
використовуватиме місцеві 
ради як плацдарм для проход-
ження у Верховну Раду і тому 
діяльність партії зосереджува-
тиметься  на політичних, а не 
господарських питаннях. Для 
цього «свободівцям» бракува-
тиме досвідчених людей, а ще 
потрібно співпрацювати з цен-
тральною владою. Олег Тягни-
бок визнає, що порозумітися з 
останньою навряд чи вдасться. 

У міських радах Івано-
Франківська та Львова трива-
тимуть постійні конфлікти між 
фракцією «Свобода» і мера-
ми, яких переобрали на дру-
гий термін. Але вже очевид-

но, що міські голови не зможуть 
самостійно ухвалювати рішення, 
не проконсультувавшись із 
лідером виборчих перегонів.

«ВО «Свобода» бере на себе 
відповідальність лише за вла-
ду у Тернополі, бо матиме там 
більшість на чолі з мером Сергієм 
Надалом», - наголосив Олег Тяг-
нибок. 

Хай там як парадоксально це 
звучить, але наразі партії вла-
ди на руку перемога «Свободи», 
адже вона значно послабила 
позиції в Галичині її основного 
конкурента  - «Батьківщини».  А 
от питання чи стане «Свобода» 
такою ж масовою і популярною, 
як «біло-сердечні», залишається 
відкритим. Це залежатиме від ба-
гатьох чинників. І основний із них - 
чи зможуть «свободівці» заповни-
ти набрані місця фахівцями, які 
від політичних гасел перейдуть до 
конкретної роботи з покращення 
життя кожного виборця. Якщо так, 
то вже під час наступного голосу-
вання кількість націоналістичних 
«багнетів» зможе ще збільшитися. 
Якщо ж ні, то люди шукатимуть 
щось інше. Адже сякий-такий 
вибір в країні вже з’явився. 

Та наразі, за словами Оле-
га Тягнибока, кількість щоден-
них дзвінків на його телефон 
збільшилася у кілька разів. Свою 
радість від результатів виборів 
поспішають засвідчити навіть ті, 
хто ще донедавна боявся на лю-
дях потиснути йому руку.

Килина ВЕРБИНЕЦЬ,
 Львів 

Розбагатіти, вигадавши 
нову релігію, в середині 
50-х років минуло-

го століття зумів «хрещений 
батько» саєнтології Рон Хаб-
бард. Проте, як виявляється, 
розбагатіти можна й на старих 
перевірених рейках сучасного 
протестантизму. Треба тільки 
знати, чого хочеш, мати реаль-
ний план, релігійний імунітет 
та сильну особисту харизму. 
А якщо ще й блискучу чорну 
шкіру, білозубу посмішку та 
гарний французький костюм – 
рівних вам нема, адже ви – ви-
капаний Сандей Аделаджа і 
можете за кілька років легко 
обставити половину України на 
десятизначну суму. 

А як чудово все починало-
ся: величезні зали, шалена 
популярність, телебачення, 
Льоня Космос, багатотисячні 
вигуки «Ал-лілюя» і пожертви, 
пожертви, пожертви. Пан Сан-
дей делікатно нагадує прихо-
жанам про загальноприйняту 
«десятину», потім спокушає їх 
біблійним «дайте, і в сто крат 
воздам вам», а під кінець хижо 
горланить у камеру: «тут є 
такі, що можуть пожертвува-
ти 500 тисяч…» Жертвували. 
Плакали, несамовито волали 
своє «Ал-лілюя» і віддавали 
останнє, позбавляючи роди-
ни майбутнього. Гадаєте, наш 
нігерійсько-християнський 
друг на цьому заспокоївся? Де 
там! Тільки апетит нагуляв, а 
тому незабаром перестриб-
нув на інший «рівень». Покли-
кав на допомогу таких само 
блискучих нігерійських братів, 
задіяв місцевих пройдисвітів і 
нате вам: ТОВ «Кінгз Кепітал» - 
незрозуміла структура, напря-
му пов’язана з Церквою “По-
сольство Боже». Аделаджа як 
головний божий посол ледь не 
насильно примушував вірян 
продавати й закладати кварти-
ри, щоб: 

а) ублажити «господню ам-
басаду» неймовірними прибут-
ками; 

б) за кожну «протринькану» 
оселю згодом отримати сто-
крат більше (100 квартир). 

Зрозуміло, що такі ризиковані 
оборудки «запечатувалися» 
стократним сакральним ви-
гуком «Ал-лілюя», подвійним 
розхитуванням і пришвидше-
ним кружлянням, істеричним 
сміхом і водоспадом благо-

словенних шмарклів із носів 
та очей «єдино-справжніх свя-
тих» світу цього. 

І сталося диво! Нікому 
невідомий нігерійський 
махінатор раптом пере-
творився на одного з най-
багатших і найвідоміших 
представників української 
суспільної еліти, який не 
поступається розкішшю 
особистої атрибутики аме-
риканським конгресменам і 
арабським шейхам. Напевно 
Бог насправді його дуже лю-
бить, на відміну від довірливих 
українських лузерів-
харизматів, яких «кинуто» 
не менш як на сто мільйонів 
гривень. Закладені квартири 

наразі конфісковують банки, 
славнозвісне «Ал-лілюя» вже 
якось не гріє, а в перспективі - 
бездомне існування на вулиці 
з-поміж бомжів та бродячих 
собак. 

А що ж наша нетерпима до 
студентів та курців міліція? 
Працює! За словами адвоката 
потерпілої сторони Івана Бод-
нарука, він «…давно збирав 
докази злочинної діяльності 
Сандея Аделаджи. Наво-
див свідчення потерпілих, які 
вклали гроші в різні фірми, 
рекомендовані пастором». 
Починаючи з 2008 року були 
порушені кримінальні спра-
ви проти «Кінгс Кепітал» та 
ПП «Грант», що діяли «під да-
хом» «Посольства Божого». 
Кількість потерпілих тільки 
від діяльності «Кінгз Кепітал» 
наразі перевищує шість тисяч 
осіб. А це тягне на серйозне 
покарання - позбавлення волі 
строком від п‘яти до дванад-
цяти років. З метою забез-
печення заявлених цивільних 
позовів, на все його особи-
сте майно накладено арешт. 
Але не кваптеся вигукувати 
радісне «Ал-лілюя». Не за-
бувайте, як сильно Бог лю-
бить свого чорношкірого 
«посла»! Скільки коштів «свя-
того» нігерійця відкладено 
на подібний «чорний день». 
Наразі місце його перебу-
вання невідоме. Особисто я 
впевнений, що, попри всі не-
гаразди, на нього чекатиме 
«світле» майбутнє. Десь на те-
ренах спекотних африкансь-
ких пампасів чи цивілізованих 
американських прерій. 

Олександр ВИГОВСЬКИЙ 

УСПІХ «СВОБОДИ» НА
 ВИБОРАХ – ЛИШЕ ПОЧАТОК 

ШЛЯХУ ДО ВЛАДИ

ВИБОРИ МИНУЛИ ЧЕСНО...
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 » Я ВИРОСЛА НА КАЗКАХ, ЯКІ ЧИТАЛИ БАТЬКИ. ЗГОДОМ ЧАСТЕНЬ-
КО ПЕРЕЧИТУВАТИ ЇХ САМА І ПЕРЕПОВІДАЛА ДОНЬЦІ. А КОЛИ 

ПІДРОСЛА ОНУКА, ТО ПОЧАЛА ПИСАТИ ВЛАСНІ НЕВЕЛИЧКІ ОПОВІДАННЯ. 

Магія казки – сила не-
збагненна! Саме тому 
цікавим і доленос-

ним виявилося запрошення до 
столичної книгарні «Є» на прес-
конференцію з приводу відкриття в 
Музеї книги і друкарства фестива-
лю «Азбукове королівство Магів та 
Янголів». Чому доленосним? Тому, 
що п’ять днів поспіль я ставала 
все впевненішою у правильності 
своїх пріоритетів, щасливою та 
окриленою, адже такої кількості 
однодумців не зустрічала ніколи.

День перший в «Азбуковому 
королівстві…»  

Фестиваль відкрився 27 жов-
тня. На урочистостях були 
присутні актори театру «Оксю-
морт». Вони допомогли присутнім 
дітлахам не лише перейнятися 
презентаційними дійствами, а 
й пограти у цікаві активні ігри. 
Відчувалося, що в роботі над про-
ектом організатори звернули ува-
гу на предмет дитячої психології. 
Цьому питанню був присвячений 
і майстер-клас з казкової терапії, 

який провели працівники Інституту 
глибинної психології. 

Учасники ігор боролись за кож-
ну подаровану книгу, адже за 
них активно вболівали десятки 
ровесників. Програму відкриття 
підтримали виступи різних вікових 
категорій - від дитячого театру 
пісні «Ладоньки» (ЦПР Свято-
шинського району м. Києва), дея-
ким учасниками якого ледь випов-
нилося два рочки, до стипендіата 
Президентського фонду Леоніда 
Кучми «Україна» Богдана Ша-
лиги та гурту «Хорея козацька», 
який протягом всіх фестиваль-
них днів був активним учасником 
дійств. Майстер-клас від Тараса 
Компаніченка (соліст групи) був у 
центрі уваги, адже маестро навчав 
усіх бажаючих «духовних пісень» 
та співів за «Богогласниками» та 
«Ірмологіонами». 

Також першого дня відкрились 
виставки провідних художників-
ілюстраторів дитячої книги – Оль-
ги Кваші і Вікторії Ковальчук та 
Міжнародна пересувна виставка 

«Золотий мольберт» (Україна) і 
«На своїй землі» (Білорусь). І цим 
географія фестивалю не обме-
жилась, адже ілюстрації до кни-
ги Аркадія Фідлера «Канада, що 
пахне живицею» Ксенії Степась  
гармонійно доповнили перелік 
експозицій свята.

На окремому стенді розташу-
валась і виставка «Арт-книга», 
яка привертала увагу відвідувачів 
саморобними поліграфічними 
виробами. Робити книги влас-
норуч вчили малечу професійні 
майстри. Бажаючих відвідати цей 
майстер-клас було так багато, що 
в маленьких музейних кімнатках 
часом було затісно. А як натхненно 
писали учасники та гості фести-
валю спільну картину «Азбукове 
королівство Магів та Янголів»! 

Ви колись бачили, щоб у музеї 
навчали кондитерської справи? 
Ні? Тоді шкода, що не відвідали 
майстер-клас «Шоколадне 
королівство». Дражливі арома-
ти зустрічали гостей на першому 
поверсі музею і створювали непо-
вторний святковий настрій. 

Протягом фестивальних 
днів… 

…Музей відвідали і розповіли про 
свої книги провідні дитячі письмен-
ники: Ганна Чубач, Іван Андрусяк, 
Сергій Батурин. Зустрічались із 

гостями фестивалю і Марія Людке-
вич та Надія Репета. Олена Білоус 
представляла дитячі журнали.

У межах фестивалю вперше про-
звучала і була почутою ідея рукот-
ворних книг для сліпих дітей, яку 
вже кілька років поспіль популяри-
зують херсонські педагоги, психо-
логи та книговидавці.

І  парафраз: «Настане день, то 
їжа буде…» Духовна. 

Казкові читання учасників му-
зейного конкурсу «Краща каз-
ка про музей» та презентація 
ілюстрацій до дитячих видань 
художниці Вікторії Ковальчук, 
зустріч з письменниками Костем 
Гнатенком, Богданом Жолдаком 
та майстер-клас від останнього зі 
складання казок… Чим не дивина? 
А майстер-клас Володимира Пере-
вальського «Екслібрис» та з дитячої 
трафаретної ілюстрації «Абетка», 
який провели учасники об’єднання 
«Вал», чи з «Музейної папірні» і 
«Вітальної листівки». Чим не свя-
то!? На гостинах в Києві була ли-
товська художниця Сігуте Ах, яка й 
провела свої «ахові» майстер-класи 
«Акварельні плямки» і вернісаж «Тут, 
зараз, негайно».

Заключний акорд. День 
п’ятий.

Розпочався він з презентації дис-
ку і книги «Я по вулиці іду», яку ство-

НОВАТОРСЬКИЙ ПІДХІД ЧИ 
МИСТЕЦЬКИЙ «КАПЄЦ»?

АКВАЛАНГІСТА 
ВРЯТУВАЛА 
ВІДЕОКАМЕРА

 » ТРИДЦЯТИРІЧНИЙ АМЕРИ-
КАНЕЦЬ СКОТТ МАКНІКОЛ 

ВІДБИВСЯ ВІД ГІГАНТСЬКОЇ АКУЛИ 
ЗА ДОПОМОГОЮ ВІДЕОКАМЕРИ ДЛЯ 
ПІДВОДНОЇ ЗЙОМКИ.

Для початку презентуємо першу ча-
стину нашого заголовку... 

Як стверджують організатори вистав-
ки молодих художників «Ф’юче джене-
рейшн арт прайз», новаторський підхід 
славнозвісного «Пінчук арт-центру» 
в Києві спрямований на динамічне 
комбінування нових робіт і представ-
лення витворів мистецтва в поєднанні 
національної ідентифікації та міжнародних 
викликів часу. 

Відповідно до цих викликів, 30 жовтня 
2010 року центр запропонував мистецт-
вознавцям виставку шедеврів 21-го пре-
тендента (з 15 країн світу) на здобуття 
головного призу конкурсу. Ні на йоту не 
принижуючи високих заслуг пана Пінчука 
перед мистецтвом, спробуємо навести 
коментарі новоявлених «Роденів» про 
найпотаємнішу суть власної творчості, 
щоб у такий спосіб донести до чита-
ча певні тенденції сучасного мистецтва 
художньої інстоляції. 

Уявіть собі (наразі в мистецтві дуже 
важливо вміти уявити): в залі встановле-
но барну стойку, столики, діжки з вином. 
Робота 28-річного іспанського художни-
ка Саймона Фудживари і його коментар: 
«Я уявив собі, ніби мій батько - гей. Йому 
було б важко у часи диктатури Франка 
(тоді гомосексуалістів переслідували). 
Насправді він був архітектором. Створені 
мною об’єкти мають сексуальну суть. Бач-
те, розвішані над баром ковбаси нагадують 
фалоси. І кактус також. А там, на верхній 
полиці, заховані порнографічні журнали».

33-річна чеська художниця Катерина 
Седа демонструє 600 малюнків. На них  –  
котеджі й паркани. Ці роботи створили 
найбагатші люди Угорщини, котрі живуть 
у закритому містечку «Пагорб дзеркал»: 
«Там наче в тюрмі - однотипні величезні 
будинки, оточені високими парканами. 
Мешканці не спілкуються між собою, 

зовсім не знають сусідів. Я стукала до них 
і пропонувала намалювати те, що вони 
бачать навколо».

30-річний ліванець Зіяд Антар 
фотографує картоплю. Порівнюючи її 
виробництво в різних країнах, уявляє 
глобалізацію. 

Посеред останньої зали розлита ка-
люжа води. В кутку – кавун без шкірки. 
Це інсталяція від 30-річного кубинця 
Вільфредо Прієто Гарсіа: «Я створюю 
світлі образи. Маю такий погляд на сучас-
ну політику».

...Наразі звернімося до другої ча-
стини заголовка.

Для цього пропонуємо уявити собі ше-
девр: стара, обплетена іржавим дротом 
табуретка, під якою красується напис: 
«Віолончель Страдиварі». У світлі сучас-
них тенденцій така інсталяція має право 
на існування, проте ніколи не зазвучала 

б чарівною мелодією. Якщо напрямок 
розвитку сучасного мистецтва найближ-
чим часом не зміниться, то людству за-
лишиться:

а) як тому дурнику, – думкою багатіти;
б) остаточно плюнути на таку традиційну 

складову, як висока майстерність митця. 
Адже справжніх «страдиварі» не зали-

шиться. Вони вимруть, наче мамонти, че-
рез непотрібність. Відвідувач сайту однієї 
популярної газети під ніком «Григорич» 
з нами абсолютно згодний. Він просто-
душно прокоментував власне бачення 
так: «Треба прийти туди якомога раніше, 
й навалити в кутку величезну купу. Нехай 
думають, що то високе мистецтво».

Золоті слова, «Григориче»! Ти – 
істинний художник-натураліст (чи 
реаліст)! Пропонуємо тобі першу премію. 
Хто «за»?  

Олександр ВИГОВСЬКИЙ

Рубен Очоа. Без назви. 2010

рили поетеса Тамара Коломієць 
та композитор Алла Мігай. 
Презентаційну естафету підхопила 
«зовсім не дитяча письменниця» 
(так вона каже про себе), лауреат 
державної премії ім. Т. Г. Шевчен-
ка Галина Погутяк, яка представи-
ла твори «Королівство» та «Втеча 
звірів», написані «…на замовлення 
її котів та доньки». Далі довело-
ся перебігти в інший зал, бо там 
відбувалась презентація видав-
ництва «Ярославів вал», яке пред-
ставляли Станіслав Бондаренко та 
Юрій Логвин.

Вчили на фестивалі й каліграфії. 
Виявилося, що «непотрібна» у 
наш комп’ютерний час наука є 
дуже затребуваною, адже саме 
в цій майстерні Віталій Мітченко 
пропонував малечі, яка   старан-
но вимальовувала старовинні 
шрифти, копіювати історичні 
книгодрукарські шедеври. 

Отже, хай там як заперечують 
мені скептики, а всі дивовижі, 
які довелося почути і побачити 
під час подорожі до «Азбуково-
го королівства Магів та Янголів», 
окрилюють і переконують у тому, 
що видавнича справа в Україні 
має майбутнє. Головне – щоб їй 
не «підрізали крила». Адже є про-
блема, котра засмучує працівників 
і директора Музею книги і дру-
карства Валентину Бочковсь-
ку. Заклад, як і інші «нерелігійні 
приміщення», чемно виселя-
ють з території друкарні Києво-
Печерської лаври. 

Леся САМІЙЛЕНКО

Інцидент стався неподалік від берега в 
порту міста Істпорт. Щойно хлопець зану-
рився і розпочав зйомку, як несподівано на 
нього напала акула. Незважаючи на пере-
ляк, він проявив кмітливість і сильно вда-
рив хижака відеокамерою. 

Акула не очікувала на таку реакцію з боку 
жертви і швидко ретирувалася. Весь цей 
час камера перебувала в режимі запису. 
Все, що відбулося під водою, було відзнято 
Макніколом. Наразі він став знаменитістю 
серед знайомих, адже гордо демонструє 
їм унікальні кадри свого підводного «полю-
вання».

Цікаво, але юнак абсолютно не постраж-
дав фізично, хоча зубаста потвора важила 
не менше 140 кілограмів, а її довжина ста-
новила приблизно два з половиною метри.

ФАНТАСТИЧНА ПОДОРОЖ ДО КОРОЛІВСТВА 
МАГІВ ТА ЯНГОЛІВ
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«ЖУРНАЛІСТИ ЗАВЖДИ 
НА ВІЙНІ»

- У чому найбільші 
складності й переваги 
професії журналіста?

- Перевага – це доступ до сотні 
зачинених для решти дверей, це 
можливість побувати у найбільш 
втаємничених місцях світу і 
поспілкуватися з найцікавішими 
людьми. Перевага – це змо-
га поділитись своїм баченням, 
думками, ідеями з мільйонами 
глядачів, читачів і слухачів. Го-
ловний плюс журналістики – 
гарантовано яскраве, наси-
чене, динамічне життя. Ну а 
найскладніше - необхідність 
постійно перебувати в так званій 
«розстрільній зоні». Бо реальна 
журналістика – це завжди по-
шук інформації, і часто такої, 
яку намагаються закрити. 
Відомий вислів, що «новини – 
це те, що хтось хотів би прихо-
вати, а все решта – реклама» - 
великою мірою справедливий і 
досі. Тому моя порада тим, хто 
вибирає для себе роботу в но-
винах: пам’ятайте, ви йдете на 
війну. І перемагає в ній найбільш 
підготовлений.

- Ви отримали безліч на-
город як в Україні, так і за її 
межами. Який секрет Вашого 
успіху?

- Можливо, в тому, що про 
нагороди ніколи не думала? 
Чесно кажучи, я сама для себе 
найсуворіший глядач, і ті момен-
ти, коли можу сказати: «Так, вда-
лося!», важать для мене анітрохи 
не менше, ніж визнання ззовні.

- Ви говорили, що зміст но-
вин «1+1» змінився і це мало 
не завадило Вашому повер-
ненню на канал. У чому суть 
цих змін? Що переконало все 
ж таки повернутися в ефір?

- Був в історії ТСН непростий 
період… Вдаватись у деталі за-

раз не хочу, бо знову є ча-
стиною цієї команди і всі 
внутрішні проблеми і перемо-
ги – тепер наші спільні. Скажу 
лише, що вирішальним у виборі 
після декрету для мене стало 
бажання керівництва повернути 
новинам їхню первісну функцію – 
інформувати, а не лише жахати 
або розважати.

- Ви мрієте про авторську 
програму? Якою її уявляєте? 
Вона розповідатиме про 
відомих людей України?

- Насправді – це навіть не мрія, 
а просто відчуття: прийде час, і 
формат моєї роботи зміниться. 
Десь на шляху до цього я вже 
була під час декретної відпустки, 
коли розглядала кілька цікавих 
пропозицій з неновинної сфе-
ри. Якою саме буде наступна 
програма – говорити зарано, 
ідеї в стадії трансформації. Це 
необов’язково будуть звичні 
портретні інтерв’ю, але розши-
рити коло присутніх на ТБ-екрані  
персонажів мені хочеться. В 
Україні значно більше неорди-
нарних, цікаво мислячих людей, 
ніж та невелика кількість, яку 
традиційно запрошують в ефір.

«МАЮ ВІДЧУТТЯ «ОДНІЄЇ 
КРОВІ» З КОЛЕГАМИ»

- З ким із колег приятелюєте?
- Переважно це люди з 

«плюсів» мого «додекретного» 
періоду. Понад десять років у 
одній компанії зріднили нас. 
І відчуття «однієї крові», так 
дивовижно вгадане Роднянсь-
ким, зберігається.

- Ви маєте друзів, скажімо, 
зі школи?

- Справжні, усвідомлені, 
перевірені часом стосунки 
зав’язалися в університеті. А 
з двома моїми найближчими 
студентськими подругами ми 

Â²ÒÀËÜÍß

КОЛИСЬ З ЧОРНОГО ВХОДУ БУДІВЛІ НА ХРЕЩАТИКУ, 26 БУЛИ 
РОЗТАШОВАНІ КВИТКОВІ КАСИ І ПРАЦІВНИКАМ КАНАЛУ УТ-1 БІЛЕТИ 
ПРОДАВАЛИ ПОЗА ЧЕРГОЮ. ОДНОГО РАЗУ ВЕДУЧА АЛЛА МАЗУР ЗІ СЛЬО-

ЗАМИ НА ОЧАХ ПОСКАРЖИЛАСЯ КОЛЕГАМ, ЩО ЇЇ ВИГНАЛИ З ЧЕРГИ, МОВЛЯВ, 
НЕ ПРАЦЮЄ ВОНА ТАМ. А ЗАРАЗ ЦЯ ЖІНКА — ВІДОМА МІЛЬЙОНАМ, 
НАЙБІЛЬШ ВПІЗНАВАНА ВЕДУЧА ВІТЧИЗНЯНОГО ТЕЛЕБАЧЕННЯ, ОДНА 
З НЕБАГАТЬОХ, ХТО, КРІМ ЗОВНІШНОСТІ, МАЄ ЯСКРАВЕ ВНУТРІШНЄ 
НАПОВНЕННЯ. РОЗУМНА ТА ЧАРІВНА АЛЛА МАЗУР РОЗПОВІЛА В 
ІНТЕРВ’Ю ПРО БИТВИ, ЩО ТРАПЛЯЮТЬСЯ У ЖИТТІ ЖУРНАЛІСТІВ, 
СВІТСЬКІ ВЕЧІРКИ ЯК СКЛАДОВУ ПРОФЕСІЇ, СІМЕЙНІ ЦІННОСТІ, КОТРІ 
РАПТОВО ЗМІНЮЮТЬ ЖИТТЯ ЖІНКИ, ТА ЧОЛОВІКА, ЯКОГО МОЖЕ 
НАЗВАТИ «СВОЇМ». 

ВПІЗНАВАНА МІЛЬЙОНАМИ ТА Й ДОСІ
    ЗАГАДКОВА               АЛЛА МАЗУР 

КРІЗЬ ТЕРНИ
ДО ЗІРОК 

 » DISCOVERY CHANNEL ШУКАЄ НАЙКОРОТШИЙ 
ШЛЯХ ДО ІНШИХ СВІТІВ У НОВІЙ ПРОГРАМІ 

«КРІЗЬ «КРОТОВУ НОРУ» З МОРГАНОМ ФРІМЕНОМ» 
І ЗАПРОШУЄ ГЛЯДАЧІВ МИТТЄВО ПЕРЕНЕСТИСЯ ДО 
ІНШИХ ГАЛАКТИК І ВСЕСВІТІВ. 

прак-
т и ч н о 

п о р о д и -
чалися – я 

хрещена їхніх 
дітей. 

- Любите світські вечірки 
чи надаєте перевагу за-

тишному чаюванню на кухні?
- Почнемо з того, що затиш-

не чаювання може відбуватися 
не тільки на кухні, а й у сим-
патичному ресторанчику. Я 
більше люблю саме таке, щире 

і неспішне спілкування, 
з насолодою від роз-
мови і смачної стра-
ви. Світські вечірки 
для телеведучих – 
завжди робота, скла-
дова професійних 
обов’язків. Це не з 
категорії «любиш - 
не любиш». У будь-
якому разі – я нету-
совочний персонаж, 
і з публічних заходів 
намагаюсь вибра-
ти ті, що більше до 
душі. 

«З НАРОДЖЕН-
НЯМ СИНА ВСЕ СТАЛО 

НА СВОЇ МІСЦЯ»
- Яка Ви господиня?

- Про це краще запитувати 
в моїх рідних. Як і більшості 
українських жінок, мені 
хочеться максимально 
встигати скрізь: і вдома, 
і на роботі. Але шкільний 
«синдром відмінниці», 
коли намагаєшся довести 
все до ідеалу, здається, 
вже подолала. Розумію, 
що для сім’ї важлива не 
тільки чисто прибрана 
квартира і смачна їжа на 
столі, а й спокійна, ком-
фортна атмосфера, коли 
будь-які побутові про-
блеми вирішуються ніби 
самі собою, а у мами є 
час просто поговорити 
з рідними і погратися з 
дитиною. З цього при-
воду мені сподобалась 
фраза однієї з жінок-
політиків: «Я таланови-
тий домашній менед-
жер».

- Після виходу на 
роботу встигаєте 
приділити достат-
ньо уваги синові?

- Принаймні тут я 
максималістка. Хоча 
теж поміркована. 
Вихідні, які у мене 
можуть «плавати», 
- це святе. Та й свій 
робочий графік на-
магаюсь побудува-
ти так, аби щодня 
ми з Артемчиком 
мали хоч кілька го-

дин на спілкування. 

Зрідка беру сина з собою на ро-
боту: для нього це однаково час, 
проведений з мамою. Хай там як 
його небагато, тим цінніша кож-
на хвилинка. 

- Чи змінилися Ваші цінності 
з появою сина? Чим дивує Вас 
Артем?

- Дитина справді є основою 
Всесвіту – і тут я згодна з багать-
ма своїми подругами. Артемчик 
прийшов до мене дуже вчасно 
і допоміг спокійніше пережити 
радикальні зміни на улюблено-
му каналі. Тепер все опинилося 
на своїх місцях: центр тяжіння 
перемістився у сім’ю, кварти-
ра перестала бути місцем, куди 
я приходила переважно пере-
почити між роботою. І водно-
час з’явилося чітке розуміння, 
кому і навіщо потрібні всі наші 
професійні зусилля: моєму 
синові і його поколінню жити в 
країні, яку збудуємо. Ну а дивує 
Артем швидким розвитком. У 
свої два з половиною він уже 
може вільно міркувати, фантазу-
вати, придумувати якісь казкові 
ситуації і навіть відстоювати 
особисті права. Тепер от вчимо-
ся поважати інтереси інших.

«В МАЙБУТНЬОМУ ЩЕ 
ЧИМАЛО ЗАХОПЛЮЮЧИХ 

ПОВОРОТІВ»
- Чи змінили б Ви свою долю, 
якби мали таку можливість?

- Навіщо? Мені і з цим 
варіантом долі жити цікаво. 
І попереду у моєму романі, 
відчуваю, ще чимало захоплюю-
чих поворотів.

- Які у Вас вимоги до 
чоловіків?

- Я не ставлю вимог – це не 
кращий спосіб партнерства. 
Просто вже знаю, з ким можу 
бути я, і хто може бути зі мною. 
Вміння чути не тільки себе, але 
й інших, і сила, поєднана з тур-
ботою – важливі риси «мого» 
чоловіка. 

- Чи любите подорожувати? 
Ваш улюблений куточок на 
землі.

- Дуже люблю, і до появи 
сина практично кожні півроку 
відкривала для себе нову 
країну. Тепер темп мандрівок 
уповільнився, але щойно Ар-
темчик підросте і зможе ви-
тримувати тривалі переїзди – 
обов’язково повернемось до 
моїх улюблених місць. Поки що 
найбільше їх у Франції: в Парижі 
і на Рив’єрі. Але якщо обирати 
одне-єдине на весь світ – то це, 
звичайно, місцевість, де я наро-
дилась - рідна Хмельниччина.

Юлія БОЯРСЬКОВА 

- Ви мрієте про авторську 
програму? Якою її уявляєте? 

- З ким із колег приятелюєте?

І відчуття «однієї крові», так 

зав’язалися в університеті. А 

ОЛИСЬ З ЧОРНОГО ВХОДУ БУДІВЛІ НА ХРЕЩАТИКУ, 26 БУЛИ ОЛИСЬ З ЧОРНОГО ВХОДУ БУДІВЛІ НА ХРЕЩАТИКУ, 26 БУЛИ 
РОЗТАШОВАНІ КВИТКОВІ КАСИ І ПРАЦІВНИКАМ КАНАЛУ УТ-1 БІЛЕТИ РОЗТАШОВАНІ КВИТКОВІ КАСИ І ПРАЦІВНИКАМ КАНАЛУ УТ-1 БІЛЕТИ 
ПРОДАВАЛИ ПОЗА ЧЕРГОЮ. ОДНОГО РАЗУ ВЕДУЧА АЛЛА МАЗУР ЗІ СЛЬО-ПРОДАВАЛИ ПОЗА ЧЕРГОЮ. ОДНОГО РАЗУ ВЕДУЧА АЛЛА МАЗУР ЗІ СЛЬО-

ЗАМИ НА ОЧАХ ПОСКАРЖИЛАСЯ КОЛЕГАМ, ЩО ЇЇ ВИГНАЛИ З ЧЕРГИ, МОВЛЯВ, ЗАМИ НА ОЧАХ ПОСКАРЖИЛАСЯ КОЛЕГАМ, ЩО ЇЇ ВИГНАЛИ З ЧЕРГИ, МОВЛЯВ, 
НЕ ПРАЦЮЄ ВОНА ТАМ. А ЗАРАЗ ЦЯ ЖІНКА — ВІДОМА МІЛЬЙОНАМ, НЕ ПРАЦЮЄ ВОНА ТАМ. А ЗАРАЗ ЦЯ ЖІНКА — ВІДОМА МІЛЬЙОНАМ, 
НАЙБІЛЬШ ВПІЗНАВАНА ВЕДУЧА ВІТЧИЗНЯНОГО ТЕЛЕБАЧЕННЯ, ОДНА НАЙБІЛЬШ ВПІЗНАВАНА ВЕДУЧА ВІТЧИЗНЯНОГО ТЕЛЕБАЧЕННЯ, ОДНА 
З НЕБАГАТЬОХ, ХТО, КРІМ ЗОВНІШНОСТІ, МАЄ ЯСКРАВЕ ВНУТРІШНЄ З НЕБАГАТЬОХ, ХТО, КРІМ ЗОВНІШНОСТІ, МАЄ ЯСКРАВЕ ВНУТРІШНЄ 

ІНТЕРВ’Ю ПРО БИТВИ, ЩО ТРАПЛЯЮТЬСЯ У ЖИТТІ ЖУРНАЛІСТІВ, ІНТЕРВ’Ю ПРО БИТВИ, ЩО ТРАПЛЯЮТЬСЯ У ЖИТТІ ЖУРНАЛІСТІВ, 
СВІТСЬКІ ВЕЧІРКИ ЯК СКЛАДОВУ ПРОФЕСІЇ, СІМЕЙНІ ЦІННОСТІ, КОТРІ СВІТСЬКІ ВЕЧІРКИ ЯК СКЛАДОВУ ПРОФЕСІЇ, СІМЕЙНІ ЦІННОСТІ, КОТРІ 
РАПТОВО ЗМІНЮЮТЬ ЖИТТЯ ЖІНКИ, ТА ЧОЛОВІКА, ЯКОГО МОЖЕ РАПТОВО ЗМІНЮЮТЬ ЖИТТЯ ЖІНКИ, ТА ЧОЛОВІКА, ЯКОГО МОЖЕ 

ВПІЗНАВАНА МІЛЬЙОНАМИ ВПІЗНАВАНА МІЛЬЙОНАМИ 
               АЛЛА МАЗУР АЛЛА МАЗУР 

прак-
т и ч н о 

п о р о д и -
чалися – я 

хрещена їхніх 
дітей. 

- Любите світські вечірки 
чи надаєте перевагу за-

тишному чаюванню на кухні?
- Почнемо з того, що затиш-

не чаювання може відбуватися 
не тільки на кухні, а й у сим-
патичному ресторанчику. Я 
більше люблю саме таке, щире 

і неспішне спілкування, 
з насолодою від роз-
мови і смачної стра-
ви. Світські вечірки 
для телеведучих – 
завжди робота, скла-
дова професійних 
обов’язків. Це не з 
категорії «любиш - 
не любиш». У будь-
якому разі – я нету-
совочний персонаж, 
і з публічних заходів 
намагаюсь вибра-
ти ті, що більше до 
душі. 

«З НАРОДЖЕН-«З НАРОДЖЕН-
НЯМ СИНА ВСЕ СТАЛО НЯМ СИНА ВСЕ СТАЛО 

НА СВОЇ МІСЦЯ»НА СВОЇ МІСЦЯ»
- Яка Ви господиня?

- Про це краще запитувати 
в моїх рідних. Як і більшості 
українських жінок, мені 
хочеться максимально 
встигати скрізь: і вдома, 
і на роботі. Але шкільний 
«синдром відмінниці», 
коли намагаєшся довести 
все до ідеалу, здається, 
вже подолала. Розумію, 
що для сім’ї важлива не 
тільки чисто прибрана 
квартира і смачна їжа на 
столі, а й спокійна, ком-
фортна атмосфера, коли 
будь-які побутові про-
блеми вирішуються ніби 
самі собою, а у мами є 
час просто поговорити 
з рідними і погратися з 
дитиною. З цього при-
воду мені сподобалась 
фраза однієї з жінок-
політиків: «Я таланови-
тий домашній менед-
жер».

- Після виходу на 
роботу встигаєте 
приділити достат-
ньо уваги синові?

максималістка. Хоча 
теж поміркована. 
Вихідні, які у мене 
можуть «плавати», 

Як стверджував вели-
кий Ейнштейн, ніщо не 
може рухатися швидше 

за світло, і це припущення, зда-
валося б, не залишає нам шансів 
на подорожі до зірок. Однак, 
якщо у Всесвіті існують «кротові 
нори» - тунелі крізь простір і час - 
то відстань, яку світло долає за 
мільйони років, можна здолати 
за лічені секунди. «Кротові нори» 
перенесли б нас не тільки до 
далеких планет, а й у майбутнє 
і минуле! Справа за малим - 
з‘ясувати, чи є вони насправді, 
чи це лише гіпотези вчених і ви-
гадки фантастів. Відповідь на це 
запитання разом із глядачами 
Discovery Channel шукає блиску-

чий актор Морган Фрімен.
Уявіть собі аркуш паперу і кома-

ху, що повільно повзе від одного 
краю до іншого. Але що станеться, 
якщо цей аркуш згорнути? Мож-
ливо, комаха прогризе собі шлях? 
Тоді, замість довгої «подорожі» 
поверхнею папірця, їй доведеть-
ся здолати кілька міліметрів! 
Наш часопростір викривлений, 
подібний до згорнутого аркуша. 
Тож шлях від зірки до зірки - «кро-
това нора», яка здатна скоротити 
відстань у мільйони разів! Отже, 
вчені залишають нам шанс… Нехай 
він можливий лише гіпотетично... 

Дивіться програму «Крізь «кро-
тову нору» з Морганом Фріменом» 
у п‘ятницю, 12 листопада, о 21:55.
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МЕДАЛЬ 
НЕ БУДЕ 
«ДЕРЕВ’ЯНОЮ»

ÑÏÎÐÒ

 » УКРАЇНСЬКІ КОМАНДИ МАЙ-
ЖЕ ВОДНОЧАС РОЗПОЧА-

ЛИ ДРУГЕ КОЛО ЯК ЗА КАЛЕНДА-
РЕМ НАЦІОНАЛЬНОГО ЧЕМПІОНАТУ, 
ТАК І ЄВРОКУБКОВИХ ЗМАГАНЬ 
НА ГРУПОВІЙ СТАДІЇ. ЦЕ ЗНОВУ 
ПЕРЕКОНАЛО: ДЛЯ ЗРОСТАННЯ 
МАЙСТЕРНОСТІ ОКРЕМО ВЗЯТИЙ 
МАТЧ ПІД ЕГІДОЮ УЄФА, БУВА, 
ВАРТИЙ П’ЯТЬОХ ВНУТРІШНІХ.

 » ...У РОЗМОВІ З ГОЛОВНИМ 
ТРЕНЕРОМ ЧОЛОВІЧОЇ ЗБІРНОЇ УКРАЇНИ 
ЮЛІЄМ КУКСЕНКОВИМ КОРЕСПОНДЕНТ 
«ГіПУ» НЕОБАЧНО ЗГАДАВ ВІДОМУ МЕТАФО-
РУ ПРО ТЕ, ЩО ЧЕТВЕРТЕ МІСЦЕ ЖАРТОМА 
НАЗИВАЮТЬ «ДЕРЕВ’ЯНОЮ МЕДАЛЛЮ». 
МОВЛЯВ, ТАКА ПОЗИЦІЯ ПОРУЧ ІЗ ПРИ-
ЗЕРАМИ НАЙБІЛЬШ ПРИКРА, ЗОКРЕМА 
ДЛЯ ЙОГО СИНА НА ЧЕМПІОНАТІ СВІТУ В 
РОТТЕРДАМІ. АЛЕ БАТЬКО «ВИНУВАТЦЯ» 
ТЕМУ ПІДТРИМАВ:

Сторінку підготував  Євген КАРЕЛЬСЬКИЙ

Приміром, лідерство «Шахтаря» 
у нашій прем’єр–лізі не сприй-
малося б настільки вагомо без 

підкріплення у вигляді 2:1 над англійським 
«Арсеналом». І справа не в грошах, хоча 
третя перемога в чотирьох турах Ліги 
чемпіонів суттєво збагатить банківський 
рахунок донецького клубу. Команда 
Мірчи Луческу реально нав’язала титуло-
ваним «канонірам» свою тактичну волю 
й, елементарно проґавивши ситуацію з 
першим голом у ворота Андрія П’ятова, 
чесно напрацювала на два свої. Чим не 
сатисфакція за виїзні цифри 1:5?

ДОСВІД У КІОСКУ НЕ КУПИШ
Як на мене, то у згаданій перемозі 

дуже важливою є частка українських 
гравців. Безпомилково – вже після при-
крого епізоду з реактивним (класичну 
стометрівку долає за 10 секунд!) Тео Уол-
коттом – зіграв голкіпер. Пристойно три-
малися Олексій Гай, Ярослав Ракицький, 
а Дмитро Чигринський – поготів не по-
ступався пихатим британцям у здатності 
«вигризати квітку з–під гравію». Пере-
стрибнути трьох гренадерів–захисників, 
які є справжніми профі у «повітряних 
боях», – це супер. Як і другий м’яч Едуар-
ду да Сілви після більярдного пасу Даріо 
Срни. Якщо натуралізований бразилець 
є однополчанином капітана гірників у 
хорватській збірній, то не варто вважати 
цю солодку парочку такими вже «при-
бульцями». Радше братами–слов’янами.

Взагалі легіонерська тема надто су-
перечлива. От Мирон Маркевич на гру 
Ліги Європи з «Сампдорією» (якщо зна-
ти підґрунтя переходу Марко Девича 
та воротаря Владимира Дішленковича 
під наші прапори) відрядив аж двох ре-
альних українців – Дениса Олійника та 
Сергія Валяєва. Та оскільки 0:0 у Генуї 
не сприймали як мінімум, то придбання 
«Металістом» нових іноземців загалом 
самоокупне. Ну не заради ж чергової 
української «бронзи» власник клубу 

Олександр Ярославський витрачався. І 
все ж, трохи прикро, що колишній (Олег 
Шелаєв) та нинішній (Олександр Роман-
чук) «збірники» перебувають у харків’ян 
«на підхваті». Так чи інакше, а слобожа-
ни проблему глибини складу сяк–так 
розв’язали. Чого не скажеш про «Карпа-
ти».

...Наприкінці літа автор цих рядків 
запитував у наставника львів’ян Оле-
га Кононова, чи вистачить їм 15 
виконавців для того, щоб обігравати 
не лише суперників рівня грузинсько-
го «Зестафоні»? На жаль, резерву за-
бракло – четверта поспіль поразка в 
групі, цього разу в іспанській Севільї від 
однойменної команди, виявилася дуже 
болючою – 0:4. Та якщо зважити досвід 
участі в подібних змаганнях, то з–поміж 
його нинішніх підопічних раніше грали 
на клубній євроарені В’ячеслав Чечер 
(за донецький «Металург»), Сергій Куз-
нецов (за тираспольський «Шериф»), 
Сергій Зеньов (за естонський ТВМК) 
та воротар Віталій Руденко (за одесь-
кий «Чорноморець»). Причому тому 
ж Зеньову випадало протистояти аж 
ісландському «Хабнарфьордюру» та 
фінській «Хонці». Ігри кваліфікаційних 
етапів не витримують порівнянь з ек-
заменами на Піренеях або проти 
суперників з німецької бундесліги. А 
решта гравців і такого стажу не мали.

НАШЕ БЕРЕГОВЕ –
 ЯК ЇХНІЙ АЛКМААР?

Гаразд, галичани дорого заплати-
ли за знайомство з грандами, але ж у 
київського «Динамо» в квартеті тієї ж таки 
Ліги Європи з–за меж пострадянського 
простору є хіба що АЗ (Алкмаар). До чого 
ж докотилася найславетніша українська 
команда, коли виграш 2:0 у голландських 
провінціалів сприймається як підкорення 
Евересту? Тим паче минулої неділі було 
програно дербі проти «Оболоні» – 0:2. З 

висновками зачекаймо, адже Олег Луж-
ний тільки долає кризу, що спіткала дина-
мо–машину в період тренерства Валерія 
Газзаєва. Втім, багато хто вважає, що за-
винив аж ніяк не він один!

Після  останніх поєдинків згаданого 
квартету я з особливою цікавістю при-
дивлявся до потенційного повпреда 
вітчизняного футболу на континенті. 
Якщо до аматорського Кубка регіонів 
Європи буде заявлений закарпатський 
«Берегвідейк», то це виявиться таким собі 
привітом крізь століття. Адже перший 
футбольний матч у місті Берегове зіграли 
– вдумайтеся – 1896 року. Назва клубу 
перекладається – берегівський край, а 
сам колектив є прямим спадкоємцем 
«Колгоспника», володаря Кубка СРСР 
серед сільських спортсменів 1951 року. 
Аборигени з ностальгією згадують часи, 
коли міське дербі між «Кооператором» 
та «Меблевиком» за ажіотажем мало чим 
поступалося битвам «Челсі» та «Арсена-
лу». Причому обидва клуби мали власну 
арену!

До речі, перший із двох фінальних 
матчів Кубка України–2010 (звісно, мова 
не про перегони майстрів) зібрав май-
же п’ять тисяч глядачів на берегівському 
стадіоні «Дружба». Господарі обіграли 
неодноразового чемпіона Донеччини – 
«Словхліб» – 2:0. Забивали Андрій Слив-
ка та гравець гостей Ілля Дорошенко (у 
свої ворота). Сливка відзначився голом 
й у грі–відповіді в Слов’янську, де нічиїй 
2:2 більше раділи Роберт Надь та його 
хлопці.

Невипадковою є поява на підступах 
до трофею й слов’янців, адже вихованці 
Юрія Скиданова двічі (по 2:0) здолали 
у півфіналі чинного чемпіона України 
в ранзі любителів – команду «Мир» із 
села Горностаївка на Херсонщині. Вона 
теж варта європейського мандату для 
свого Новотроїцького району. Вибір 
же заголовку до нашого огляду – суто 
географічний, адже берегівчанам до 
державного кордону – 20 хвилин велоси-
педом.

НАЙБЛИЖЧИЙ ДО ЄВРОПИ – 
«БЕРЕГВІДЕЙК»

 – Микола дійсно розчарований. На його 
зізнання, коли відчуваєш, що заслужено 
четвертий «за виступами», то картаєш лише 
себе. Інша справа – все зробив як слід, 
змінив одинадцяте місце після кваліфікації на 
одне з чільних, перевершив чіткістю зовсім не 
дерев’яних суперників, а тебе так оцінили. Ну, 
самі розумієте...

 – Певно, мусить втішати те, що його по-
казник у багатоборстві – кращий серед усіх 
українців, адже ще маємо шостий резуль-
тат Андрія Ісаєва в опорному стрибку плюс 
восьмий Яни Дем’янчук на гімнастичній 
колоді. Крім того, дівчата стали дванад-
цятими в командній першості, а хлопці 
фінішували одним рядком нижче.

 – Наша коронна дисципліна – кільця – цьо-
го разу не спрацювала, адже вдома лишив-
ся лікуватися чемпіон Європи Олександр 
Воробйов. Проте стратегічно ми включили 
тих гімнастів, які здатні на суттєвий вне-
сок у якомога більшій кількості снарядів. 
У форматі ЧС-2010 ключове питання було 
сформульовано так: увійти до «24» – лише 
в цих межах розіграють за рік командні 
ліцензії Олімпіади-2012. Від чемпіона Ігор-
2004 Валерія Гончарова, який завершив 
кар’єру, прийняв естафету 16-річний Олег 
Степко – дворазовий переможець Юнацької 
Олімпіади в Сінгапурі. Хлопець не загубив-
ся в дорослій компанії. Так само скеровані 
на спільні дивіденди досвідчені Олександр 
Супрун, Віталій Наконечний та Олександр 
Якубовський. Щодо сина, то в Лондоні-2009 
попри травму він був дев’ятим у абсолютній 
першості. Отже, крок у напрямку еліти – 
помітний. Стосовно чемпіона – японця Когеї 
Ушимури – питань немає. Як і торік, його «зо-
лото» закономірне. Є версія, мовляв, німець 
Філіпп Бой й Джонатан Хортон зі США на 
0,217 та 0,033 бала обійшли Куксенкова тому, 
що арбітри «не побачили» їхніх помилок. Але 
нічого не вдієш – треба йти далі.

Для Миколи 
КУКСЕНКОВА 
всі снаряди – 
улюблені. 

«Генуезьку 
фортецю» харків’ян 

захистили 
український 

серб Владимир 
ДІШЛЕНКОВИЧ та 

сенегалець Папа 
ГУЙЄ.

«Берегвідейк» - чим не європейська назва?    
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Овен (21.03—20.04) – можливе за-
гострення стосунків з керівництвом i, як 
наслідок, жодного бажання працювати. 
Довіртесь інтуїції. Наразі вона настільки роз-
винена, що кращого порадника годі й шука-
ти. Сприятливий день – четвер, субота.

Телець (21.04—20.05)  – подаруйте 
родині тепло і турботу. Поки Ви займали-
ся чужими проблемами, вдома назріли 
серйозні неприємності. Зверніться по допо-
могу до рідних - вони з радістю її нададуть. 
Зміцнюйте імунітет.  Сприятливий день - 

понеділок, несприятливий - неділя.
Близнюки (21.05—21.06) - справжнім 

випробуванням стане звичка дотримува-
тись слова. Маленька підказка: щоб легше 
здійснити задумане, конкретизуйте завдан-
ня. Успіх гарантовано! Також не забувайте про 
профілактичні протигрипозні заходи. Спри-

ятливий день - вівторок, несприятливий – п’ятниця.
Рак (22.06—22.07) - підвищуйте свій 

професійний рівень, адже це відкриє шляхи 
до нових кар’єрних звершень. Спробуйте за-
ощаджувати зароблене. Бережіть здоров’я. 
Сприятливий день – понеділок, несприятли-
вий - п‘ятниця.

Лев (23.07—23.08)  - використайте на-
году підвищити свої професійні знання. У 
бізнесі будьте пильні, щоб наслідки не роз-
чарували Вас. Ймовірне значне поліпшення 
матеріального становища. Проте не забу-
вайте відпочивати. Сприятливий день - се-

реда, несприятливий - вівторок.
Діва (24.08—23.09)  – вдалий період для 

здійснення мрій та реалізації планів. Що-
правда, Ви потрапите у круговерть справ i 
турбот. Якщо не впораєтеся самі, залучайте 
родичів та друзів. Бережіть здоров’я, вжи-
вайте більше вітамінів. Сприятливий день - 

субота, несприятливий – п’ятниця.
 Терези (24.09—23.10) – проявіть 

мудрість і Ваша слабкість обернеться си-
лою. Можливі конфлікти у колективі, тому 
стримуйте емоції. Чудовий час для справ, які 
можна швидко закінчити. Сприятливий день - 
неділя, несприятливий - понеділок.

Скорпіон (24.10—22.11) – усі справи 
доведіть до кінця, але пам‘ятайте - зайва 
впертість може призвести до сварок та 
конфліктів як з колегами, так i з родичами. 
Будьте поступливішими та доброзичливими. 
Приділіть увагу дітям. Сприятливий день – 

п’ятниця, несприятливий - вівторок.
Стрілець (23.11—21.12) – Вас можуть 

збити з пантелику проблеми на роботі. До-
ведеться вдатись до рішучих заходів. Цей 
вибір змінить подальшу долю, однак спер-
шу прислухайтесь до порад колег чи близь-

ких. Сприятливий день - неділя, несприятливий - 
понеділок.

Козеріг (22.12—20.01) – зібравшись 
з силами, блискуче реалізуєте задумане. 
Ваш успіх зумовить підвищену увагу оточу-
ючих. Саме час руйнувати все старе, зайве 
та створювати нове. Плани на вихідні дове-

деться переглянути, адже наразі варто уникати люд-
них місць. Сприятливий день – середа, п‘ятниця.

 Водолій (21.01—20.02)  - дійте обе-
режно та виважено. Більше часу приділіть 
родині, адже найкращий спосіб зблизити 
всіх – зайнятись якоюсь спільною справою. 
Ви навіть не помітите, як впораєтесь з усіма 
проблемами. Сприятливий день - четвер, 
несприятливий - субота. 

Риби (21.02—20.03) – обміркуйте 
пропозиції та вибудуйте платформу для 
просування кар’єрними сходинками. Навіть 
найбільш амбітні плани знайдуть підтримку 
впливових осіб. Будьте уважні до здоров’я. 
Сприятливий день – субота.

ГОРОСКОП НА ТИЖДЕНЬ
(з 15 до 21 листопада)

При передруку посилання на тижневик 
«Говорить і показує Україна» обов’язкове. 
За достовірність реклами несуть відповідаль-
ність рекламодавці, за зміст матеріалу – ав-
тори. Редакція може не поділяти  точки зору 
авторів.

Засновники: Державний комітет телеба-
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***
Гості, які вкрали туфлю на 

весіллі дочки районного проку-
рора, отримали по вісім років з 
конфіскацією майна.

***
Шановні мешканці, ліфт не 

працює. Найближчий робочий 
ліфт - у сусідньому під`їзді.

***
Якби пельмені варилися довше 

п‘яти хвилин, вони не були б та-
кою популярною закускою.

***
Тільки наш автомобіліст, пере-

тинаючи дорогу з одностороннім 
рухом, дивиться в обидва боки.

***
Кількість немитого посуду є 

незмінною величиною, котру 
обмежує висота крану.

***
Щастя - не найкращий друг. 

Воно приходить, коли тобі добре, 
і йде, коли погано.

***

Московський горілчаний завод 
почав випускати горілку з лівою 
різьбою. Такого «западла» на 
похмілля від нього не очікував ніхто.

***
В одязі дівчини має бути 

спеціально відведене місце для 
кидання відвертих поглядів.

***
Під час урочистої церемонії 

одруження в РАГСі молоді стояли з 
таким виразом обличчя, що свідків 
хотілося назвати понятими.

АНЕКДОТИ В1Д

на 1 місяць   12 грн.04 коп.

на 3 місяці    36 грн. 12 коп.

на 6 місяців   72 грн. 24 коп.

УВАГА
! ПЕРЕДПЛАТА

                Для всіх постійних та нових читачів
         найдавнішого видання України, яке 

    понад п’ятдесят років віддано несе 
рідне слово до кожного серця і домівки, 

пропонуємо передплату на наступний рік.

ІНДЕКС У КАТАЛОЗІ - 60953E-mail: gputele@bigmir.net ;         www.gipu.com.ua

 » ФРОНТМЕН ГУРТУ «САМІ СВОЇ» ОЛЕГ СУХАРЄВ ВЖЕ БАГАТО РОКІВ СПІВАЄ У РІДКІСНОМУ СТИЛІ  
УКРАЇНСЬКОЇ НАЦІОНАЛЬНОЇ АВТОРСЬКОЇ ПІСНІ. ВІН Є ОДНИМ З ОРГАНІЗАТОРІВ «КВАРТИРНИКІВ ЛЕСІ 
УКРАЇНКИ» - ЗІБРАНЬ НАЦІОНАЛЬНО ОРІЄНТОВАНОЇ МОЛОДІ З ВИКОНАННЯМ СУЧАСНИХ ПІСЕНЬ, ЧИТАННЯМ 
ВІРШІВ І ОБМІНОМ ДУМКАМИ.  ПРО ПРОЕКТИ КОЛЕКТИВУ, ЩО НЕ МАЮТЬ АНАЛОГІВ В УКРАЇНІ, ДУХОВНУ СИЛУ 
МУЗИКИ ТА НІВЕЛЮВАННЯ ЗНАЧЕННЯ СЛОВА «БАТЬКІВЩИНА» МИ ПОГОВОРИЛИ ЗІ СПІВАКОМ.

- Чи проводите досі «квартир-
ники Лесі Українки»? 

- Усе має свій кінець. Цей проект 
завершено. «Квартирники» не про-
водимо, адже я не маю достатньої 
технічної бази для систематичного 
проведення подібних концертів. 
Крім того, з фінансових причин не 
можемо запрошувати некиївські 
гурти. 

- Ваші пісні мають гостро 
націоналістичне спрямування. 
Чи всі члени гурту поділяють 
такі погляди? Як Ви знаходите 
спільну мову?

- Ви, мабуть, знаєте, що протя-
гом 14 років існування в гурті «Самі 
Свої» грало багато музикантів. 
Різні альбоми створювали різні 
люди, тому це не пошук спільної 
мови, а робота - хто не хоче пра-

цювати, іде з колективу.
- Гурт створений давно. Чому 

лише зараз Вас почали запро-
шувати на фестивалі?

- Рок-музика, як і авторська пісня, 
в Україні не має широкої підтримки 
серед слухацької аудиторії. 
Справжніх рок-гуртів мало. 
Ця музична течія нівелюється, 
відбувається підміна цінностей, а 
солоденьке виспівування гламур-
них хлопчиків та дівчаток подають 
як рокову музику. Ми і зараз не 
можемо похвалитися гонорарами 
та запрошеннями на фестивалі, 
де хотіли б і могли виступати. 
Правда в наших піснях багатьом 
«коле очі». А те, що зараз з’явилась 
можливість виступати на хоро-
ших сценах та з нормальною апа-
ратурою, це тому, що вони стали 

доступні організаторам концертів. 
Ну і, звісно, ми теж досягли певно-
го професійного рівня.

-  Чи подобається Вам 
та країна, в якій Ви живете 
сьогодні?

- Навіть не знаю. Навколо мало 
віри і любові. Багато людей сприй-
мають Україну як територію про-
живання. Дехто хоче зробити з неї 
Росію. Безліч громадян ототожнює 
владу і Україну, а влада, як ми ба-
чимо, робить все, щоб українці не 
мали чим пишатись, не мали що 
любити, не хотіли і не могли тут 
жити. Причому це стосується всіх 
влад, починаючи з часів Кравчука. 
Духовне оновлення й очищення за-
лежать від кожного з нас: не слухай-
те, не дивіться й не робіть гидоти!

Юлія БОЯРСЬКОВА

«НЕ СЛУХАЙТЕ, НЕ ДИВІТЬСЯ 
Й НЕ РОБІТЬ ГИДОТИ!»


